
Gemeenteraad Gooise Meren 
Schriftelijke vragen ex. artikel 33 Reglement van Orde 

 

Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor verspreiding. 

Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
 
Naam en fractie: Max de Goede (PLEK) 

Datum indiening: 13 februari 2024 

Datum antwoord: 18 maart 2024 

Onderwerp: Voortgang collegebeoordeling PLEK motie M23-109 Meetpunten 
vliegtuiggeluid   

 
Inleiding 
Op 8 november 2023 is PLEK motie M23-109 Meetpunten vliegtuiggeluid voorlopig aangehouden omdat beide betrokken 
wethouders Mark Marshall (Schiphol) en Hugo Bellaart (geluid) hadden toegezegd eerst in gesprek te willen gaan over nut en 
noodzaak van geluidsmetingen voor vliegtuiggeluid in Gooise Meren. Aanwezig op het gesprek waren Minder Hinder (Peter 
de Boer) een onafhankelijke geluidsexpert en de fractievoorzitter van PLEK.  
 
Na afloop van het gesprek is verteld dat beide wethouders de inhoudelijke presentatie en gespreksinformatie zouden 
meenemen om te kunnen beoordelen of het invoeren van enkele meetpunten voor specifieke metingen van vliegtuiggeluid 
‘toegevoegd waarde’ zou hebben voor Gooise Meren. 
      
Vraag 1 

We zijn nu bijna drie maanden verder na het gesprek en zijn erg benieuwd of het college al de doelstelling en uitvoering van 
de motie M23-109 Meetpunten vliegtuiggeluid heeft kunnen beoordelen? Ziet het college toegevoegde waarde van een 
kleinschalig lokale meetnet voor vliegtuiggeluid in Gooise Meren?  

Zo ja, Hoe beoordeelt het college de mogelijkheden voor metingen en hoe ziet het college een verdere uitvoering/uitrol van 
zo’n meetnet?  

Zo nee, als er nog geen beoordeling heeft kunnen plaatsvinden wanneer kunnen we dan wel een eindconclusie/oordeel 
verwachten? Als het college geen toegevoegde waarde ziet waarom dan niet? (graag een toelichting)   

Antwoord 
Het college heeft naar een tweetal zaken gekeken als het gaat om de toegevoegde waarde van een lokaal meetnet.  

• de waarde voor inwoners en andere belanghebbenden.  

• de bijdrage die metingen opleveren voor het terugdringen van overlast.  
 

Het college ziet wel de waarde voor inwoners en andere belanghebbenden. Inwoners kunnen zich een beeld vormen van het 
geluidsniveau. Voor de vertegenwoordigers in de maatschappelijke raad Schiphol is dit ook belangrijke informatie, zeker ook 
omdat het geluidsniveau in onze gemeente niet gemeten wordt. Het dichtstbijzijnde meetpunt is Diemen. Daar staat 
tegenover dat het inrichten van een meetpunt, zonder dat er een koppeling is aan mogelijke maatregelen ook kan leiden tot 
meer frustratie. 
 
Het college verwacht niet dat het instellen van een lokaal meetnetwerk veel zal bijdragen aan het terugdringen van 
geluidsoverlast. In de eerste plaats is het zo dat het geluidsniveau reeds op 41 punten rond de luchthaven wordt gemeten. In 
de tweede plaats is het zo dat de ervaren geluidsoverlast van Schiphol goed wordt bijgehouden ook voor plekken waar zich 
geen meetpunten bevinden (via bijvoorbeeld BAS).   
Metingen in Gooise Meren zullen naar verwachting niet veel verschil uitmaken als het gaat om maatregelen. Het dossier 
geluidsoverlast Schiphol is volop in de belangstelling; er is van vele kanten druk op de overheid om beperkende maatregelen 
te nemen. Dit neemt niet weg dat het kiezen voor een lokaal meetsysteem wel het signaal naar het Rijk versterkt.  
 
Kortom, het college ziet een toegevoegde waarde, maar acht deze wel beperkt. 
 
Het college heeft een aantal opties om metingen naar geluidsniveau te realiseren. De eerste optie zou zijn om bij bestaande 
meetpunten van geluid vliegtuiggeluiden er uit te filteren, zodat op basis van het bestaande metingen de gewenste 
informatie verkregen kan worden. Het probleem is hier dat metingen in onze omgeving door respectievelijk rijkwaterstaat 
(snelwegen) en prorail worden uitgevoerd, die deze service niet kunnen leveren. Gooise Meren heeft zelf op diverse plekken 
op de A1 metingen uitgevoerd waarbij het filteren van vliegtuiggeluiden eventueel mogelijk zou zijn, dit waren echter 
tijdelijke projecten, waar we nu niet meer op kunnen aanhaken.  
De tweede optie is om Schiphol te verzoeken het eigen meetnet (NOMOS) uit te breiden naar Gooise Meren. NOMOS kent  
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zoals al aangegeven 41 meetpunten, het toevoegen van één of meer meetpunten aan het NOMOS biedt sowieso extra inzicht 
in de geluidsbelasting rondom Schiphol. Het college is bezig om deze optie te verkennen. Zodra we hier duidelijkheid over 
hebben komen we hier op terug.  
 
Een derde optie is om een eigen lokaal netwerk in de richten. Als we kiezen voor professionele vormen van meten, met een 
vergelijkbare betrouwbaarheid als NOMOS, dan betekent dit een significante investering voor Gooise Meren: een 
meetnetwerk dat aan de vereiste kwaliteit voldoet kost jaarlijks tussen de € 30.000 en  € 50.000. Als we in alle kernen zo’n 
station zouden willen hebben, dan vraagt dit om een behoorlijk investering.  
 
Het college acht de investering voor het inrichten van een lokaal meetnetwerk – gegeven de opbrengt  ervan – te hoog, maar 
zal in overleg met Schiphol ijveren voor uitbreiding van het NOMOS netwerk.   
  
 
Vraag 2 
 
Op 30 januari 2024 – diende voor de rechtbank in Den Haag een bodemzaak tussen Stichting Recht op Bescherming 
Vliegtuighinder (RBV) en de Nederlandse Staat over het al dan niet terugdringen van geluidsoverlast voor omwonenden van 
Schiphol. Zijn er, in het kader van de meest recente ontwikkelingen met betrekking tot vliegtuigoverlast rondom Schiphol 
nieuwe standpunten of inzichten binnen het college ontstaan?.  
 
Antwoord 
 
De bodemzaak gaat met name over de kwestie dat wij niet beschikken over een normenstelsel aangaande geluidsoverlast 
Schiphol en is een oproep om zo’n stelsel ter bescherming van de gezondheid van inwoners in te voeren. Gooise Meren 
ondersteunt deze oproep. In de uitvoeringsagenda NOVEX Schiphol waarin het rijk, de provincie Noord-Holland en de 
Bestuurlijke Regie Schiphol samenwerken met als doel een goed afstemming tussen de zogenaamde lucht- en landsbelangen 
(leefbaarheid, milieu, (woon)ruimte) is opgenomen dat gewerkt wordt aan een normenstelsel voor geluid waarbij de focus 
meer komt te liggen op overlast op locatie. Het normenstelsel biedt individuele bescherming en geeft meer mogelijkheden 
om te sturen op vermindering van de overlast. Schiphol is verplicht om de vijf jaar een Actieplan Omgevingslawaai op te 
stellen. Op dit moment ligt het conceptplan er voor de periode 2024 - 2029. Vaststelling van dit plan wordt medio juni 
verwacht. In dit plan valt te lezen dat in de periode 2024 – 2029 het nieuwe normensysteem in werking zal treden.  
 
 


